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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Szóbeli kérdés
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az. Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (11. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani Dr. Kásler
Miklós Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető miniszterhez,

,,Miértfontosabb a nevelőszüló'k toborzása a rászoruló családok támogatása helyett?"
címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az. elmúlt időszakban több kérdést is feltettem Önnek a nevelőszülői rendszerrel kapcsoltban. Az
adatokra vonatkozóan ismételten nem kaptam választ, mondván a KSH oldalán azok elérhetőek.
Szeretném jelezni, hogy ez nem igaz. A KSH oldalán ugyanis egyáltalán nem szerepel számos
adat, amire rákérdeztem. Például az, hogy korcsoportok szerinti bontásban mennyi gyermek él
jelenleg nevelőszülőknél. Annak ellenére, hogy a KSH oldalán nem derül ki, hogy az adott
korcsoportokban mennyi gyermek van nevelőszülőknél, és a tárca sem vezet nyilvántartást, Ön
válaszában mégis arra hivatkozik, hogy a 12 év alattiak csaknem 90%-a nevelőszülőknél van.
Ezt akkor honnan tudják? Hogyan képes a tárca monitorozni, vagy akár előkészíteni
bármilyen jogszabályi változásokat adott esetben a gyermekvédelem rendszerében, ha
maguk "nem vezetnek nyilvántartást", ha pedig igen, akkor miért nem képesek azt
közölni?
De mindennél égetőbb a kérdés, miért gondolják azt, hogy a gyermekek kiemelésének
megakadályozása helyett a nevelőszülői rendszer kiépítése a fontosabb? Nézzük meg
ugyanis, hogy mit tesznek Önök: évről-vére nő azon kiemelések száma, amikor a gyermekeket
anyagi okból szakítják el családjától. Az. ombudsman is megállapította, hogy a gyermekvédelmi
szakellátásba kerülő gyermekek közül minden harmadikat most is anyagi helyzete miatt emelik
ki a családjából, ami nem egyeztethető össze a Gyermekjogi Egyezményben rögzített
kötelezettségekkel, és súlyosan sérti az érintett és kiszolgáltatott gyermekek családban való
nevelkedéshez, védelemhez és gondoskodáshoz fűződő jogát.
Eközben Önök kampányt indítanak arra, hogy minél többen álljanak nevelőszülőnek, hirdetésben
keresi a jelentkezőket a tárca, mert jelenleg nincs elég belőlük. Hogy is van ez? Önöknek miért
fontosabb, hogy a nevelőszülők toborzása ahelyett, hogy családokat tartsanak egyben,



segítsenek, akár többlet anyagi támogatással, akár személyre szabott szociális munkával
illetve egyéb összehangolt szociálpolitikai intézkedésekkel?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. október 3.
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